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BR.0002.8.2018 

 

Protokół  

Nr LVIII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Kole 

z dnia 27 czerwca 2018 roku 

godz. 11.00 

 

Część I 

1. Otwarcie Sesji 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kole Artur Szafrański, który 

otworzył LVIII Sesję Rady Miejskiej w Kole o godz. 11.00.  

2. Stwierdzenie quorum  

Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy stan 21 radnych w LVIII Sesji udział bierze 12 

radnych, co stanowi quorum do prawomocności obrad i podejmowania prawomocnych 

uchwał.   

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

3. Powitanie gości.  

Przewodniczący Rady powitał przybyłych na Sesję gości. 

4. Propozycje do porządku obrad.   

Materiały wraz z porządkiem obrad na LVIII Sesję otrzymali wszyscy radni w brzmieniu 

następującym:  

Część I 

1. Otwarcie Sesji 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powitanie gości. 

4. Propozycje do porządku obrad.  

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Koła. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Informacja o udzielonych w roku podatkowym 2017 zwolnieniach i ulgach w tym 

umorzeniach w podatkach i opłatach lokalnych. 

9. Projekt uchwały w sprawie usytuowania na terenie Gminy Miejskiej Koło miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych. 
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10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Koło. 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Koło. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Miejskiej Koło 

darowizny udziałów w nieruchomości zabudowanej położonej przy ul. Stary Rynek 17. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LVI/537/2018 Rady Miejskiej w Kole z dnia 30 

maja 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. 

Mickiewicza 15 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenia bonifikaty. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy dla skweru położonego w Kole przy ul. 

Sienkiewicza. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Koła na 2018 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta na lata 2018-

2025. 

 

Część II 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Koła za 2017 rok: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu miasta, 

informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Miasta  

Koła sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2017 r., 

c) dyskusja, 

d) głosowanie nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta Koła za 2017 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Koła z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 rok: 

a) przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu 

budżetu Miasta Koła za 2017 rok i wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Koła za 2017 rok wraz z uzasadnieniem, 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła z tytułu wykonania  budżetu za 2017 rok, 

c) odczytanie opinii stałych Komisji Rady Miejskiej oceniających wykonanie budżetu, 

d) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, 
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e) dyskusja, 

f) głosowanie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Koła z tytułu wykonania budżetu 

za 2017 rok. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Protokół z LIV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

22. Protokół z LV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

23. Zamknięcie obrad LVIII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Brak wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  

 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza. 

Informacje z działalności międzysesyjnej Burmistrza przestawiła p.o. Burmistrza Elżbieta 

Modrzejewska. 

29 maja  – 25 czerwca    2018 roku. 

 

Do najważniejszych zadań należało: 

 

I. Realizacja zadań z zakresu prawa zamówień publicznych: 
 

1. Prowadzono na bieżąco rejestrację zamówień o wartości do 30 000 euro i powyżej. 

2. W postępowaniu prowadzonym w trybie przetargu nieograniczonego przy współudziale 

firmy Zamówienia Publiczne PROZAM Piotr Pieprzyca, na „Nadzór i dozór geologiczny 

nad wykonaniem otworu poszukiwawczo-rozpoznawczego Koło GT-1 w celu ujęcia 

wód termalnych w miejscowości Chojny” nadal trwają czynności proceduralne 

zmierzające do wyłonienia najkorzystniejszej oferty. 
 

Gmina Miejska  Koło znalazła się na liście zadań zaopiniowanych pozytywnie przez Ministra 

Inwestycji i Rozwoju w podziale na zadania podstawowe i rezerwowe w 2018 roku dla 

województwa wielkopolskiego w ramach  Rządowego Programu na rzecz  Rozwoju oraz 

Konkurencyjności  Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej. 

Gmina otrzymała 60 % dofinansowania na przebudowę ul. Cegielnianej wraz z budową kanalizacji 

deszczowej. Kwota dofinansowania wynosi  1 287 526,00. 

Wartość  całego zadania  to  2 145 877,80. 
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   Wiceburmistrz uczestniczyła w następujących spotkaniach: 

 

5 czerwca – spotkanie w Ministerstwie Edukacji Narodowej w Warszawie. 

12 czerwca -  spotkanie w Wielkopolskim  Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu. 

15  czerwca - spotkanie w Wielkopolskim  Urzędzie Wojewódzkim w Poznaniu. 

22 czerwca – spotkanie w Łódzkiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej w Łodzi. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

6. Interpelacje i zapytania. 

Interpelacje złożyli: 

 

Radna Wioletta Skrzypczak. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radna Halina Musiałek. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Radny Florian Olejniczak. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Radny Mariusz Budny. 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Radna Izabela Nuszkiewicz pytała jakie były kryteria przyjęć do Domu Seniora. Radna 

zauważyła, że większość osób korzystających z Domu Seniora są osobami sprawnymi przez 

co nie ma miejsc dla osób, które naprawdę potrzebują pomocy i wsparcia. 

Radny Michał Piasecki pytał na jakim etapie jest zatrudnienie kolejnego strażnika miejskiego, 

kiedy będą uzupełnione ubytki w drodze przy ulicy Nowy Rynek, jak również o warunki 

mieszkaniowe  osoby zamieszkałej na ul. Grodzkiej. 

Radna Wanda Obiała poruszyła temat ulicy Opałki. Poprosiła Panią Wiceburmistrz by 

odniosła się do przejścia dla pieszych na tej ulicy, jak również do namalowania pasów 

bezpieczeństwa przy niebezpiecznych wyjazdach z garaży. 

Rady Piasecki dodał by pospieszyć decydentów odnośnie progu zwalniającego przy ulicy 

Asnyka. Radny poinformował, że decyzja odnośnie tego progu już zapadła, jest wyznaczone 

miejsce oraz są wykonane rysunki. 
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Radny Ryszard Karolak zwrócił się do Pani Modrzejewskiej z prośbą mieszkańców osiedla 

Bogumiła by postawić śmietnik na rogu ulicy Południowej i Krańcowej oraz paczki dla psów. 

Radna Wanda Obiała odczytała, że wystosowano 29 pism dotyczących konieczności 

przedłużenia zaświadczeń o dochodach osób ubiegających się o wynajem mieszkania 

komunalnego. Z tego względu radna zapytała ile jest wniosków na przydział mieszkania 

komunalnego. 

Zastępca Burmistrza odpowiedziała że jest lista osób oczekujących na mieszkania komunalne 

jak i socjalne, a nie jest to lista osób oczekujących na mieszkania w nowo budowanym bloku. 

29-ciu osobom brakowało dokumentacji potwierdzającej dochody. Wiceburmistrz 

poinformowała, że jeżeli chodzi o przydzielenie mieszkania socjalnego bądź komunalnego to 

obowiązują pewne kryteria, dlatego też informacja dotycząca dochodów jest bardzo istotna. 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wiceburmistrz odpowiedziała najpierw na pytanie radnego Olejniczaka odnośnie podziału 

środków finansowych. 180 tys. zostało przekazane na dokończenie ul. Przemysłowej, 100 tys. 

przekazano na przebudowę skrzyżowania Toruńska, Towarowa i Piaski. Pani Modrzejewska 

poinformowała, że pieniądze były również przekazane przygotowanie dokumentacji 

odnośnie przebudowy ulicy PCK. Z tych środków zakupiono również oprogramowanie 

informatyczne. Nawiązując do nadal trwającej inwestycji Wiceburmistrz dodała, że została 

podjęta uchwała o pomocy finansowej dla powiatu. Ma nadzieję, że już niedługo inwestycja 

zostanie zakończona i mieszkańcy  będą mogli korzystać z nowej ulicy wraz z chodnikami i 

parkingami. Pani Modrzejewska zaznaczyła, że koszty inwestycji są bardzo wysokie w 

porównaniu do ubiegłych lat, więc nie na wszystkie wcześniej zaplanowane inwestycje tych 

środków wystarcza.  

Jeśli chodzi o Dom Seniora p.o. Burmistrza odpowiedziała, że był ustalony regulamin i 

odpowie na to pytanie w późniejszym czasie z tego względu, że nie ma w tym momencie tego 

regulaminu przy sobie. 

Następnie Wiceburmistrz nawiązała do pytania radnego Piaseckiego odnośnie progów 

zwalniających na ulicy Asnyka. Tak jak radny zauważył – dokumentacja jest już przygotowana 

dlatego też Wiceburmistrz myśli, że w najbliższym czasie zostanie to zrealizowane. 

Kontynuując Pani Modrzejewska odniosła się, do problematycznej sytuacji mieszkanki ulicy 

Grodzkiej. Wiceburmistrz poinformowała, że zostało już wystosowane pismo do 

zainteresowanej, mieszkanie jest przygotowane i może ona je zasiedlić od 1 lipca. 
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Nawiązując do interpelacji radnej Obiała Wiceburmistrz powiedziała że zrobi wszystko żeby 

ta sytuacja została poprawiona. Wspólnymi siłami Samorząd Miejski i Powiatowy sprosta 

oczekiwaniom mieszkańców w najbliższym czasie. 

Kontynuując Pani Modrzejewska odpowiedziała na interpelację radnego Karolaka, a 

mianowicie, że tzw. psie pakiety będą uzupełniane przy  ławkach i na ul. Bogumiła. 

Następnie Wiceburmistrz poruszyła temat dziur na ulicy Stary Rynek. Pani Modrzejewska 

powiedziała, najlepszym rozwiązaniem byłoby położenie nowej nawierzchni. Będzie nowa 

transza środków i być może ul. Stary Rynek będzie się kwalifikowała do naprawy.  

Odnośnie zatrudnienia kolejnego strażnika miejskiego p.o. Burmistrza odpowiedziała, że 

wszystko jest na najlepszej drodze i w najbliższych dniach będzie ogłoszony nabór. 

Radna Wanda Obiała zaznaczyła, że Wiceburmistrz jest po rozmowie z Panem Starostą, 

dlatego też  prosiła o konkretną odpowiedź czy pojawi się przejście dla pieszych na ulicy 

Opałki. 

Pani Modrzejewska opowiedziała, że postara się by znalazło się tam przejście dla pieszych. 

 

8. Informacja o udzielonych w roku podatkowym 2017 zwolnieniach i ulgach w tym 

umorzeniach w podatkach i opłatach lokalnych. 

Informacje przedstawiła Naczelnik Wydziału Podatków, Opłat i Egzekucji – Eliza   

Zawadzka-Kotkowska. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – opinia nie została wypracowana, ponieważ jest to 

informacja przyjmowana przez aklamację. 

 

Radny Michał Piasecki zapytał czy firma, która otrzymała dwukrotnie odszkodowanie od 

Miasta zasługuje na to żeby dalej umarzać jej płatności podatków. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że organem decyzyjnym jest organ podatkowy czyli Burmistrz. 

Radny Piasecki zauważył, że patrząc na wykaz podmiotów są to najbardziej zamożni 

przedsiębiorcy Miasta Koła. 

Pani Zawadzka-Kotkowska dodała, że jeśli chodzi o pomoc publiczną to nie zawsze jest 

umorzenie. To jest również zwrot kosztów zatrudnienia młodocianych pracowników i na to 

są przeznaczone dotacje, a tą kwestią zajmuje się Wydział Oświaty. 

Radny Florian Olejniczak poparł wypowiedź Radnego Piaseckiego i nie wyraził zgody 

odnośnie umorzenia płatności firmie, która dwukrotnie wystąpiła do Urzędu Miasta o 

odszkodowanie. 
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Informacja o udzielonych w roku podatkowym 2017 zwolnieniach i ulgach w tym 

umorzeniach w podatkach i opłatach lokalnych została przyjęta przez aklamację. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie usytuowania na terenie Gminy Miejskiej Koło miejsc sprzedaży 

i podawania napojów alkoholowych. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Naczelnika Rozwoju Miasta – Mirosław Kwiręg. 

Opinia Komisji Prawa i Porządku Publicznego – pozytywna 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/544/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Miejskiej Koło. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Naczelnika Rozwoju Miasta – Mirosław Kwiręg. 

Opinia Komisji Prawa i Porządku Publicznego – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/545/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością przesyłu 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miejskiej Koło. 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Spraw Lokalowych – Dorota Wilk. 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/546/2018. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz Gminy Miejskiej Koło 

darowizny udziałów w nieruchomości zabudowanej położonej przy ul. Stary Rynek 17. 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Spraw Lokalowych – Dorota Wilk. 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Radny Sobolewski zapytał czy ta nieruchomość jest wolna od jakichkolwiek obciążeń. 

Pani Naczelnik odpowiedziała, że tak. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/547/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr LVI/537/2018 Rady Miejskiej w Kole z dnia 

30 maja 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego przy ul. 

Mickiewicza 15 w Kole stanowiącego własność Gminy Miejskiej Koło i udzielenia bonifikaty. 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Spraw Lokalowych – Dorota Wilk. 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pozytywna. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/548/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy dla skweru położonego w Kole przy ul. 

Sienkiewicza. 

Projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Spraw Lokalowych – Dorota Wilk. 
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Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna. 

Radny Janusz Miłowski zauważył, że można by uatrakcyjnić to miejsce żeby zachęcić 

mieszkańców by częściej przebywali przy tym miejscu i pomyśleli czasem o historii Miasta 

Koła. 

Radna Wanda Obiała poinformowała, że ten temat był poruszany na Komisji, poprosiła by 

uzbroić się w cierpliwość, zapewniając że będzie to bardzo ładne miejsce. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/549/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetu miasta Kola na 2018 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Koła – Mariola Makowska. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – negatywna. 

Radna Wanda Obiała poprosiła by Pani Skarbnik wytłumaczyła o co chodzi z programem 

„Dobry start”. 

Pani Makowska wytłumaczył, że 15 tys. ma być przeznaczone na wynagrodzenia 

pracowników zgodnie z dodatkowymi zmianami - § 40.10, § 41.10, §41.20. Z uwagi na to, że 

od 1 lipca w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej będzie zatrudniony pracownik zajmujący 

się tymi zadaniami. Kwota 3 tys. w § 4.210 będzie przeznaczona na zakup komputera wraz z 

oprogramowaniem dla nowozatrudnionego pracownika. 

Radna Teresa Brzoska zapytała czy to wynagrodzenie będzie przeznaczone dla pracownika 

zajmującego się tylko tym programem „Dobry start”. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak. 

Radna Brzoska dopytała czy musi być na to przeznaczony cały etat. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że z informacji otrzymanych od Pani Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Opieki Społecznej ma to być cały etat dla pracownika. 
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Głos zabrała Pani Modrzejewska zaznaczając, że nie są to środki z budżetu Miasta i na ten cel 

środki zabezpiecza Wojewoda. 

Radny Ryszard Karolak zapytał kto decydował o miejscu na pomnik przeznaczony na  

550-lecie Parlamentaryzmu, gdyż zdaniem radego klasztor nie jest odpowiednim  miejscem. 

Radny uważa, że lepszym byłby skwer naprzeciwko Sejmiku. 

Wiceburmistrz odpowiedziała, że ani ona ani urzędnicy nie mieli na to wpływy, ponieważ 

pierwszy Sejm w Rzeczypospolitej odbył się w klasztorze i można powiedzieć, że to miejsce 

wyznaczyła historia. Zastępca Burmistrza dodała, że pierwszy Sejm Rzeczypospolitej odbył 

się w Kole. 

Radna Izabela Nuszkiewicz stwierdziła, że najprawdopodobniej wkradł się błąd historyczny. 

Pierwsze Sejmy są datowane od roku 1505 – skończył się wówczas okres rządów 

Sejmikowych. Natomiast na stronie klasztoru widnieje informacja, że klasztor powstał w  

1466 roku, a pierwszy Sejmik prowincjonalny odbył się w 1668 r. Kontynuując radna mówiła, 

że zjazd odbywający się w Kole odnotowany został w 1533 roku. 

Wiceburmistrz wytłumaczyła, iż otrzymała informację, że pierwszy Sejm Rzeczypospolitej 

odbył się w 1468 r. w Kole, dlatego też zapadła decyzja, że jedna z trzech uroczystości w Polsce 

będzie odbywać się właśnie w Kole. Jest to ważne wydarzenie dla Miasta Koła, dla 

społeczeństwa i trzeba to uszanować. 

Radny Mariusz Hanefeld z wypowiedzi Pani Modrzejewskej wywnioskował, że nie była ona 

inicjatorem postawienia pomnika. Radny zaznaczył, że Państwo Polskie jako inicjator 

mogłoby przeznaczyć środki na ten cel. Dlatego też niezadowalające jest to, że 20 tys. 

(przeznaczone na nowy plac zabaw) musi być przekazane na pomnik związany z rocznicą 

parlamentaryzmu. 

Wiceburmistrz powiedziała, iż jest jej przykro, że jest to duży kłopot i środki finansowe muszą 

być przesuwane. Jednakże Pani Modrzejewska obiecała pozyskać środki by Miasto Koło nie 

było stratne.    

Radny Tomasz Sobolewski zapytał czy po otrzymaniu informacji o uroczystości odnośnie 

rocznicy Parlamentaryzmu mającej odbyć się w Mieście Kole ktoś weryfikował aspekt 

historyczny co do tego wydarzenia. 

Wiceburmistrz odpowiedziała, że po otrzymaniu wiadomości o uroczystości odczuła zaszczyt 

jaki spotkał Miasto Koło. Informacje odnośnie Sejmu były weryfikowane przez fachowców i 

p.o. Burmistrza nie odważyła się dyskutować ze znawcami tematu. 
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Radny Tomasz Sobolewski stwierdził, że dla niego bardziej wiarygodną osobą byłaby osoba 

pochodząca z terenu Miasta Koła mająca wiedzę na ten temat niż Pan z kancelarii Sejmu. Pan 

Sobolewski powiedział, że przykre jest to, że Urząd nie wykonał żadnego gestu do kolskich 

regionalistów, którzy znają historię związaną z Miastem Koło. Kontynuując radny poparł 

wypowiedź Pana Hanefelda i zaznaczył, że można było postarać się o dotację na pomnik z 

programu „Niepodległa”. Pan Sobolewski oznajmił, że nikt nie neguje zasadności budowy 

pomnika upamiętniającego, lecz zauważył że radni dowiadują się o wielu sytuacjach w 

ostatniej chwili. Radny zapytał również czy Urząd Miasta poniesie jeszcze jakieś dodatkowe 

koszty związane z tą uroczystością i czy są przygotowane środki na ugoszczenie delegacji. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na dany moment środki finansowe na ten cel nie są 

przygotowane. 

Radny Janusz Miłowski stwierdził, że podobnie jak przy lokalizacji nowego skweru dobrze 

byłoby by miejsce pomnika byłoby bardziej atrakcyjne i dostępne dla mieszkańców. 

Radny Ryszard Karolak zwrócił się do radnych by nie kontestować tego wydarzenia, 

ponieważ jest to duża promocja Miasta Koła. 

Radny Sebastian Kuty zauważył, że skoro podano informację o tym, że w Mieście Kole odbył 

się pierwszy Sejm powinna też odbyć się uroczysta sesja z przekazaniem dokumentów 

potwierdzających tę informację. Z tego względu Miasto Koło powinno być wspominane w 

książkach, materiałach historycznych, w podręcznikach, a na tę chwilę zostanie tylko 

postawiony pomnik, przy którym będzie można złożyć kwiaty. Radny stwierdził, że  tym 

momencie nie ma żadnych przesłanek żeby wierzyć w to, iż początek parlamentaryzmu miał 

miejsce właśnie w Kole. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że nie chodzi tutaj o konkretną datę, lecz o to że Polski Sejm i 

Parlamentaryzm należą do najstarszych na świecie, a ostatnie badania wskazują że za datę 

najwłaściwszą należy uznać rok 1468. Pani Sekretarz zwróciła uwagę, że jest to uroczystość 

uczczenia 550 rocznicy parlamentaryzmu w Polsce.  

Wiceburmistrz zaznaczyła, że to 13 lipca w Kole odbył się pierwszy Sejm i nikt nie 

przewidział, że ten zaszczyt padnie na nasze miasto. 

Radny Sebastian Kuty dodał, że nie podważył daty tego wydarzenia i poprosił by zaznaczyć,  

że jest to symboliczne uczczenie rocznicy parlamentaryzmu by nie wprowadzać nikogo w 

błąd. Pan Kuty zapytał również w ilu miastach odbywa się takie uczczenie tego wydarzenia i 

czy stać na to miasto Koło. 
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Pani Sekretarz powiedziała, że spośród wielu innych miejscowości padła jednak decyzja na 

miasto Koło. 

Przewodniczący rady poparł propozycję radnego Karolaka żeby skupić się na promocji miasta 

i nie wracać do tak dawnych dat, na które nikt nie ma wpływu. 

Radny Mariusz Hanefeld zaznaczył, że w jego wypowiedzi chciał zwrócić uwagę właśnie na 

20 tys., które już powinny być zrealizowane na urządzenia zabawowe na kolskich placach 

zabaw, a są przeznaczone na inny cel. 

Radna Teresa Brzoska powiedziała, że od 3 lat składa interpelacje o założenie przy którymś z 

placu zabaw urządzeń zabawowych dla dzieci niepełnosprawnych. Pani Brzoska oznajmiła, iż 

jest jej przykro, że do tej pory nie było odpowiedniej reakcji odnośnie tego tematu, gdzie 

nawiązując do rocznicy parlamentaryzmu reakcja była natychmiastowa. 

Radna Wanda Obiała zaznaczyła, że gdyby radni byli doinformowani o wszelkiego rodzaju 

sprawach nie byłoby dyskusji przy każdym poważnym projekcie uchwały czy zmianach 

budżetowych. Radna apelowała do Wiceburmistrz o bardziej treściwe i konkretne 

odpowiedzi. 

Radny Michał Piasecki zwrócił uwagę na to, że 422 tys. złotych to kwota jaką miasto umorzyło 

przedsiębiorcom, a 597370,46 zł Miasto Koło wydało na odszkodowania za bezprawne 

zwolnienia ludzi. W tym wypadku 20 tys. które ma być przekazana na postawienie pomnika 

nie jest wielkim wydatkiem. Radny poprosił by się nad tym zastanowić i gospodarować 

pieniędzmi tak jak się należy. 

Radna Ewa Lewicka dodała, że jest przeciwna zdjęciu środków finansowych z paragrafów 

przeznaczonych na place zabaw.  

Radny Tomasz Sobolewski powiedział, że  nie pamięta sytuacji, w której przekazywane były 

pieniądze na wydatki przyszłe, a nie przeszłe. Pan Sobolewski poinformował, że również nie 

wyrazi zgody na to by pieniądze przeznaczone wcześniej na plac zabaw były wykorzystane 

na postawienie pomnika. Radny w dalszym ciągu prosił o odpowiedź na pytanie jakie będą 

dodatkowe koszty uroczystości odnośnie rocznicy pierwszego Sejmu. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie zna żadnych kosztów mogących 

towarzyszyć temu wydarzeniu. Pani Skarbnik przypomniała, że Urząd Miejski złożył wniosek 

o dofinansowanie na budowę placów zabaw – 50 tys. nadal jest w tej kwalifikacji niemniej nie 

ma jeszcze decyzji o rozstrzygnięciu tego konkursu. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 
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Przewodniczący Szafrański zaproponował by 20 tys. z przeznaczeniem na wspomniany 

pomnik zdjąć z dz. 900 rozdz. 995 – mowa tutaj o toaletach publicznych, natomiast 20 tys. 

zostawić na wcześniej ustalony cel tj. place zabaw. 

Radny Sobolewski zgodził się z Przewodniczącym odnośnie pozostawienia 20 tys. na place 

zabaw, niemniej zaproponował zmniejszenie planu wydatków w ramach dotacji pkt. 2, dz. 

750.23 § 66.19 E-samorząd Narzędziem Partycypacji Społecznej i Rozwoju Usług Publicznych 

w Wielkopolsce. Radny zaznaczył że Miasto Koło do tego programu nie podchodzi więc można 

środki na dokończenie pomnika przeznaczyć z tego programu. 

Przewodniczący wycofał swój wniosek i przychylił się do wniosku radnego Sobolewskiego. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie wniosek radnego Sobolewskiego. 

Za opowiedziało się 14 radnych, nikt nie był przeciw, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Radny Tomasz Sobolewski poprosił by Wysoka Rada przychyliła się do wniosku zmniejszenia 

budżetu na wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 1 mln 200 tys. do czasu 

wykonania budżetu za pierwsze półrocze. 

Radna Ewa Lewicka przychyliła się do wniosku Pana Sobolewskiego, lecz zapytała dlaczego 

ta kwota na dany paragraf została zwiększona dwukrotnie. 

Pani Skarbnik poinformowała, że propozycja wydatków ba wynagrodzenia pojawiła się w 

marcu i to była zbliżona kwota. Wniosek zespołu do spraw kadr i płac jest ten sam. Jak 

oznajmiła Pani Skarbnik brakuje 1 mln 400 tys. a Urząd proponuje 1 mln 200 tys. z uwagi na 

to, że takiej wysokości wolnymi środkami dysponuje. Pani Makowska nawiązała do 

poprzedniego roku informując, że z 2017 roku na 2018 rok przeszliśmy z długami wysokości 

ponad 200 tys. złotych co między innymi spowodowało braki na wynagrodzenia. 

Radny Sebastian Kuty złożył wniosek o zmniejszenie z dz. 750 rozdz. 75.023 § 66.19 z  

e-samorządu z przeznaczeniem na dział 801 rozdz. 801.01 §42.70 na zakup usług 

remontowych dla szkoły nr 3. W szkole do wykorzystania jest skrzydło po bibliotece 

pedagogicznej które wymaga niewielkiego remontu. 

Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że jest w stałym kontakcie z Ministerstwem Edukacji 

Narodowej, ponieważ chce pozyskać środki na adaptację i remont pomieszczeń w szkołach. 

Wiceburmistrz oznajmiła, iż ma pierwsze zapewnienia, że takie środki do Urzędu wpłyną. 

Kontynuując p.o. Burmistrza zapewniła, że wysłała prośbę o zwiększenie subwencji na 

prowadzenie szkół czy drobne remonty. Gdyby jednak odpowiedź była negatywna poprosi o 
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zwołanie sesji. Pani Modrzejewska poprosiła o cierpliwość informując, że sprawa 

rozstrzygnie się w najbliższym czasie. 

Radny Sebastian Kuty zauważył, że pozyskane pieniądze będzie można wykorzystać bez 

problemu ponieważ w mieście jest kilka szkół. Radny zwrócił uwagę, by nie tracić czasu i 

zacząć już teraz remont w szkole nr 3. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie wniosek radnego Tomasza 

Sobolewskiego . Za opowiedziało się 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Sebastiana Kutego. Za 

opowiedziało się 13 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 14 radnych, jedna osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/550/2018. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

 na lata 2018-2025. 

Przewodniczący Szafrański przywitał przybyłych gości tj. członków Rady Nadzorczej oraz 

Prezesa Miejskiego Zakłady Wodociągów i Kanalizacji w Kole Sp. z. o. o. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Koła – Mariola Makowska. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

W części załącznika nr 1 jest dostosowanie do przygotowanego na daną sesję projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę budżetową Miasta Koło na 2018 rok. W związku z tym, że 

propozycje radnych zostały zaakceptowane w inny sposób, załącznik nr 1 zostanie 

dostosowany do projektu uchwały podjętej przez radę. Pani Makowska poinformowała, iż z 

uwago na to, że zmiany dotyczą także dwuletniego przedsięwzięcia e-samorząd pojawi się 

również załącznik nr 2 w Wieloletniej Prognozie Finansowej dostosowując to zadanie do 

wielkości przyjętych w budżecie. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/551/2018. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Część II 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Koła za 2017 rok. 

Sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu miasta,  informację o 

stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego przedstawiła Skarbnik Miasta Koła 

– Mariola Makowska.  

Pani Skarbnik powiedziała, że zgodnie z zapisami art. 267 ustawy o finansach publicznych -  

Burmistrz zobowiązany został do przedstawienia do dnia 31 marca organowi stanowiącemu  oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej następujących informacji: 

1) Sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2017 rok, zawierające zestawienie dochodów i 

wydatków wynikające z zamknięć rachunków budżetu, w szczegółowości nie mniejszej niż w 

uchwale budżetowej; 

2) Sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowych instytucji kultury za 2017 

rok; 

3) Informację o stanie mienia komunalnego wg stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku; 

4) oraz sprawozdanie finansowe składające się z bilansu z wykonania budżetu Miasta Koło, łącznego 

bilansu jednostek budżetowych, łącznego zestawienia zmian w funduszu oraz łącznego rachunku 

zysków i strat – wszystkie te sprawozdania sporządzone wg stanu na 31 grudnia 2017 roku. 

Każdy z tych dokumentów był radnym przedstawiany i analizowany na posiedzeniach stałych 

Komisji. Pani Skarbnik przedstawiła najważniejsze dane zawarte w tych opracowaniach. 

Budżet Miasta na 2017 rok został uchwalony 28 grudnia 2016 roku. Pierwotny plan dochodów 

wyniósł ponad 92.126.000 zł. Po uwzględnieniu wszystkich zmian dokonywanych w trakcie roku 

zamknął się on kwotą ponad 98.287.000 zł – tj. ponad 6 % więcej niż wynosił on na początku roku. 

Na dzień 31 grudnia 2017 roku plan dochodów został wykonany w kwocie ponad 97.669.000 zł czyli 

w ponad 99 %. Na kwotę wykonania składają się zarówno wpływy klasyfikowane jako dochody 

bieżące czyli wpływy dotyczące podatków i opłat lokalnych, dotacji i subwencji, udziałów w 

podatkach stanowiących dochodów budżetu państwa oraz dochody realizowane przez jednostki 

budżetowe podległe Miastu, jak również dochody majątkowe – czyli wpływy ze sprzedaży 

składników majątku Miasta, wpływy z tytułu przekształcenia prawa wieczystego użytkowania 

gruntów w prawo własności. Największą grupę dochodów stanowią wpływy z tytułu podatków i 
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opłat lokalnych oraz wszelkich dodatkowych wpływów oraz wpływy z tytułu udziałów w podatku 

dochodowym od osób prawnych oraz od osób fizycznych. Kwota wykonania wynosi ponad 

44.430.000 co stanowi 102,22% planowanych wpływów z tych tytułów. Biorąc pod uwagę udział 

tychże dochodów w ogólnej kwocie wykonania to stanowią one 45,49% wpływów ogółem. Kolejne 

co do wielkości źródło dochodów stanowią subwencje i dotacje uzyskane od dysponentów różnego 

szczebla (Wojewoda, Powiat, Gminy ościenne). Tutaj kwota wykonania to ponad 44.349.000 zł co 

stanowi 45,41% wpływów ogółem. Na pozostałą część składają się wpływy z usług, dochody z najmu 

i dzierżawy, dochody zrealizowane przez wszystkie jednostki organizacyjne podległe Miastu, jak 

również dochody majątkowe. 

Pierwotny plan wydatków został ustalony w kwocie ponad 90.280.000 zł. Po uwzględnieniu 

wszystkich zmian dokonywanych w trakcie roku zamknął się on kwotą blisko 98.726.000 zł – tj. 

ponad 9% więcej niż wynosił on na początku roku. Na dzień 31 grudnia 2017 roku plan wydatków 

został zrealizowany w kwocie ponad 95.047.000 zł czyli w około 96%. Na kwotę wykonania składa 

się zarówno realizacja wydatków bieżących, jak również realizacja wydatków majątkowych. W 

ramach realizacji wydatków bieżących poza wydatkami zapewniającymi prawidłowe 

funkcjonowanie jednostek oraz realizację zadań własnych i zleconych Miastu: 

- wydatki na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą stanowiły kwotę ponad 

32.000.000 zł – jest to kwota poniesionych wydatków zarówno na cele bieżące jak i majątkowe; 

- wydatki na opiekę społeczną zamknęły się kwotą blisko 28.818.000 zł, z czego kwota ponad 

12.408.000,00 dotyczyło realizowanego przez MOPS programu 500+ 

- udzielono dotacji z budżetu Miasta na kwotę ogółem blisko 5.717.000 zł, z czego na dotacje dla 

niepublicznych szkół i przedszkoli była to kwota ponad 2.264.235,00 zł na zadania realizowane w 

ramach ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie wydatkowano kwotę ponad 519.000 zł, na 

dotacje podmiotowe dla instytucji kultury przeznaczono kwotę ponad 1.754.000 zł ( w wartości tej 

jest 99.140 zł dotacji z Powiatu Kolskiego na Bibliotekę oraz 3.000 zł na Muzeum). Natomiast na 

dotacje celowe dla instytucji kultury przeznaczono kwotę blisko 5.750 zł. Pozostała kwota to środki 

przeznaczone na dotacje dla innych jednostek samorządu terytorialnego. 

W ramach wydatków majątkowych realizowano zarówno inwestycje jednoroczne, jak i wieloletnie. 

W ramach przedstawianych wydatków majątkowych zrealizowano inwestycje za ogólną kwotę 

blisko 8.206.000 zł, w ramach których: 

 - udzielono dotacji dla powiatu Kolskiego na realizację dwóch zadań majątkowych tj. „Przebudowę 

odcinka ul. Poniatowskiego w zakresie chodników i ścieżki rowerowej” oraz zadanie pn. 

”Przebudowa ul. Przemysłowej”. Łącznie pomoc finansowa stanowiła kwotę blisko 750.000,00 zł. 

 - ponadto udzielono dotację dla Miejskiego Domu Kultury na kwotę 267.000,00 w celu wymiany 

foteli, naprawę podłogi i malowanie ścian. 

- duży udział w wykonaniu planu wydatków majątkowych miała również przebudowa ulic: Piaski, 

Kasztanowej, Krańcowej, Krzywej, Bema i drogi wewnętrznej na łączną kwotę  blisko 3.600.000 zł, 
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- rozpoczęto budowę budynku komunalnego, na co wydatkowano środki w wysokości blisko 

1.310.000 zł 

- utworzono „Dzienny Dom Seniora”, zakupiono budynek po byłym „Sejmiku”, dokonano 

modernizacji infrastruktury sportowej MOSiR-u wraz z częściowym zadaszeniem trybun stadionu, 

przeprowadzono termomodernizację dwóch budynków komunalnych, 

- wydatkowano również środki finansowe tytułem dofinansowania zakupu samochodu osobowego 

nieoznakowanego dla Komendy Powiatowej Policji w Kole jak również zakupiono sprzęt 

specjalistyczny ratownictwa technicznego jak i zintegrowany system alarmowania i ochrony 

ludności dla OSP Koło nad Wartą. 

- dokonano także wniesienia wkładu do spółki MZUK w Kole na kwotę 300.000,00.  

Na dzień 31 grudnia 2017 roku stan zadłużenia z tytułu zaciągniętych kredytów wyniósł 

15.546.052,03 zł.  

Wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu przedstawiono również informację o stanie mienia 

komunalnego, obejmującą zestawienie danych o majątku gminy, danych dotyczących zmian w 

stanie mienia komunalnego oraz danych o dochodach uzyskanych z tegoż majątku. Informacja ta 

była również analizowana podczas prac poszczególnych Komisji Rady i Pani Skarbnik ma nadzieję, 

że wszelkie wątpliwości zostały wyjaśnione. 

Kolejnymi dokumentami były sprawozdania finansowe, które składały się z bilansu z wykonania 

budżetu Miasta, łącznego bilansu jednostek budżetowych, łącznego zestawienia zmian w funduszu 

oraz łącznego rachunku zysków i strat. 

Sprawozdania łączne wynikają z zsumowań danych wykazanych przez poszczególne jednostki 

organizacyjne w jednostkowych sprawozdaniach sporządzonych za 2017 rok i zamieszczeniu tych 

danych w odpowiednich pozycjach sprawozdań łącznych.   

Na sumę bilansową wynoszącą 6.092.905,97 zł po stronie aktywów składają się środki pieniężne w 

kwocie 4.611.691,03 zł oraz należności i rozliczenia w kwocie blisko 594.000,00 zł. Natomiast po 

stronie pasywów są to zobowiązania w wysokości 15.546.052,03 zł, aktywa netto budżetu 

opiewające na kwotę 11.570.491,76 zł oraz inne pasywa w wysokości 1.455.531,00 zł.  

Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta Koła za 2017 rok wraz                                    

  z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 

18  do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie finansowe miasta Koła za 2017 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

a) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Miasta  

Koła sprawozdaniu z wykonania budżetu miasta za 2017 r. 

Opinię odczytał wiceprzewodniczący Rady Mariusz Hanefeld. 
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Uchwała Nr SO-0954/56/8/Ko/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 27 kwietnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Zastępcę Burmistrza Miasta Koła sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Miasta Koła za 2017 rok wraz informacją o stanie mienia komunalnego stanowi 

załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

b) Dyskusja 

Radny Tomasz Sobolewski powiedział, iż z opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej wynika, 

że Organ Wykonawczy nie poinformował o przyczynach powstania zobowiązań 

wymagalnych, o które obwinia się Radę Miejską. Radny przedstawił fakty mówiące o 

przyczynach powstania zobowiązania, twierdząc że gospodarka finansowa pod względem 

zatrudnienia była nieracjonalna.    

Przewodniczący Rady podkreślił, że na podstawie art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 

publicznych „Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 

sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu, w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym.” Wobec 

powyższego i braku głosów w dyskusji Przewodniczący przystąpił do realizacji kolejnego 

punktu porządku obrad. 

Obrady sesji opuściła radna Urszula Polewska  pomniejszając liczbę członków Rady 

biorących udział w posiedzeniu do 16 osób.  

 

c) głosowanie nad zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Miasta Koła za 2017 rok 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Miasta Koła za 2017 rok. Podczas głosowania obecnych było 16 radnych. Za podjęciem 

uchwały opowiedziało się 9 radnych, 4 osoby przeciwne, 3 osoby wstrzymały się od głosu.     

Uchwała została podjęta i nosi nr LVIII/552/2018.  

Uchwała stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Koła z tytułu wykonania 

budżetu za 2017 r. 

a) Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu 

budżetu Miasta Koła za 2017 rok i wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Koła za 2017 rok wraz z uzasadnieniem. 
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Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawił przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Sebastian Kuty.  

Uchwała Nr 1/2018 z dnia 4 czerwca 2018 roku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                

w Kole w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Koła za 2017 r.                          

i wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła za 2017 rok stanowi 

załącznik nr 20  do niniejszego protokołu. 

b) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                              

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła z tytułu wykonania  budżetu 

za 2017 rok. 

Na obrady sesji powróciła radna Urszula Polewska  powiększając liczbę członków Rady 

biorących udział w posiedzeniu do 17 osób.  

 

Opinię odczytał wiceprzewodniczący Rady Mariusz Hanefeld.  

Uchwała Nr SO-0955/56/8/Ko/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 czerwca 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii                      

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Koła w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok stanowi załącznik nr 21  

do niniejszego protokołu.  

c) Odczytanie opinii stałych Komisji Rady Miejskiej oceniających wykonanie budżetu 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Urszula Polewska przedstawiła - opinię 

Komisji jednogłośnie pozytywną z tytułu wykonania budżetu miasta za 2017 rok. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Opieki społecznej Urszula Polewska poinformowała że 

opinia Komisji była pozytywna. 

Przewodnicząca Komisji Prawa i Porządku Publicznego Ewa Lewicka przedstawiła opinię 

Komisji jednogłośnie pozytywną z tytułu wykonania budżetu miasta za 2017 rok. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Mariusz Budny - 

opinia Komisji z tytułu wykonania budżetu miasta za 2017 rok również jest pozytywna.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Izabela Nuszkiewicz  zapoznała z opinią 

członków Komisji - po analizie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2017 rok w 

głosowaniu przy 1 głosie za, 4 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się opinię 

negatywną.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Zagospodarowania Przestrzennego 

Florian Olejniczak, oznajmił że po wnikliwej analizie sprawozdania z tytułu wykonania 

budżetu miasta za 2017 rok Komisja nie wypracowała jednoznacznej opinii.   
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Tomasz Sobolewski odczytał opinię Komisji z 

tytułu wykonania budżetu miasta za 2017 rok – opinia negatywna. 

Opinia stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

d) Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła za 

2017 rok odczytał przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sebastian Kuty. 

Wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła stanowi załącznik                         

nr 23 do niniejszego protokołu. 

e) Dyskusja 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza 

Miasta Koła z tytułu wykonania budżetu Miasta za rok 2017. 

Radny Michał Piasecki powiedział, że sprawozdanie wykonane było prawidłowo, lecz 

realizacja budżetu przez Organ Wykonawczy była lekkomyślna i pełna kontrowersji. 

Radny Janusz Miłowski  

Radna Teresa Brzoska zaznaczyła, że niefrasobliwe wykonanie budżetu miasta w roku 2017 

i bezpodstawne zwolnienia pracowników przyczyniło się do wypłaty odszkodowań na kwotę 

ok. 600.000,00 zł za co można było wykonać dwie ulice. 

Radna Urszula Polewska nadmieniła, że udzielenie absolutorium to nie tylko wykonanie 

budżetu lecz również ocena pracy pracowników Urzędu i podległych jednostek, którzy w 

ramach swoich obowiązków sumiennie i z całą odpowiedzialnością realizowali dane im 

uprawnienia i kompetencje. Kierując się pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 

i ogólną oceną Urzędu jest za udzieleniem absolutorium. 

Radny Florian Olejniczak na wstępie powiedział, że nie może zgodzić się z opinią radnej 

Urszuli Polewskiej. Analizując wykonanie budżetu i skutki błędnych decyzji Organu 

Wykonawczego jest przeciwny udzieleniu absolutorium, a przyczyniło się do tego wiele 

karygodnych decyzji.  

Radna Wanda Obiała powiedziała, że jest rozczarowana współpracą Z-cy Burmistrza z Radą, 

brakiem jasnych i rzetelnych wyjaśnień i odpowiedzi. Sporządzone przez Panią Skarbnik 

sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Miasta jest prawidłowe lecz merytoryczna ocena 

Wiceburmistrz jest negatywna. 

Radny Sebastian Kuty poinformował o prowadzonej przez Komisję Rewizyjną kontroli na 

wniosek Rady z działalności Urzędu. Tematy kontroli są wielowątkowe i odkrywają wiele 

nieprawidłowości. Pomoc ze strony Urzędu w uzyskaniu odpowiedzi i dokumentów jest 

ograniczona, co powoduje wydłużenie czasu trwania kontroli. 
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Radny Tomasz Sobolewski powiedział, że udzielane absolutorium w samorządzie ma inne 

znaczenie, a niżeli udzielane absolutorium członkom Zarządu w spółkach z udziałem miasta. 

Takim przykładem jest Spółka Miejska, która ma bardzo dobre wyniki finansowe, inwestuje, 

rozwija swoją działalność, a mimo to Rada Nadzorcza nie udzieliła absolutorium Prezesowi i 

w konsekwencji odwołała go ze stanowiska argumentując brakiem współpracy. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywna, tylko pod względem formalno-

rachunkowym i nie odnosi się do całokształtu działalności organu wykonawczego tj. 

Burmistrza.   

Przewodniczący zaznaczył, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy rozpatrzenie 

sprawozdania z wykonania budżetu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia lub 

nieudzielenia absolutorium z tego tytułu. Natomiast zobowiązanie organu stanowiącego 

jednostki samorządu terytorialnego do podjęcia uchwały w sprawie absolutorium w terminie 

nie późniejszym niż do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym zostało 

określone w art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. 

Podstawą niniejszej uchwały jest wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kole z dnia 4 

czerwca 2018 roku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Koła. 

Przewodniczący dodał, że zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym uchwała 

w sprawie absolutorium rada gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu rady gminy.  

f) Głosowanie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Koła z tytułu wykonania budżetu 

za 2017 rok. 

Przewodniczący Artur Szafrański poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Koła z tytułu wykonania budżetu za 2017 r. tj. za 

udzieleniem absolutorium. Podczas głosowania obecnych było 17 radnych. Za podjęciem 

uchwały opowiedziało się 3 radnych, 10 osób była przeciw i 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący poinformował, że wobec braku bezwzględnej większości głosów 

ustawowego składu rady, uchwała w sprawie absolutorium nie została podjęta.     

Zastępca Burmistrza Elżbieta Modrzejewska powiedziała, że był to rok pełen wyzwań. 

Jesteśmy w trakcie realizacji największych inwestycji w historii miasta Koła, jak również 

pozyskania największych środków finansowych dla miasta. Podziękowała radnym za słowa 

wsparcia jak i słowa krytyki, które przyjęła z pokorą. Wiceburmistrz podziękowała Pani 

Skarbnik - Marioli Makowskiej Skarbnik za sprawowanie pieczy nad finansami oraz 

wszystkim innym pracownikom. 
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Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kole o złożonych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły interpelacji 

złożone przez dwóch radnych. Interpelacja Pani Brzoskiej odnośnie przycięcia żywopłotu 

przy byłym ośrodku szkolno-wychowawczym przy ul. Mickiewicza. Trzy wnioski Pana 

Sobolewskiego o udzielenie informacji dotyczące naboru na stanowiska urzędnicze, wykazu 

pracowniczych nadgodzin w 2017 roku oraz zawartych umów cywilno-prawnych w 2018 

roku. 

Interpelacje stanowią załączniki nr 24, 25, 26, 27 do niniejszego protokołu. 

 

20. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Mariusz Budny poinformował że do 12 sierpnia rada zobowiązana jest wysłać 

regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków do Wód Polskich. Ze względu na 

okresu urlopowy radny zaproponował by wnosić pisemne uwagi do tego regulaminu który 

będzie omówiony na Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

Radny Michał Piasecki przypomniał o zleceniu opinii niezależnego eksperta odnośnie 

technologii i zasadności budowy oczyszczalni ścieków w Mieście Kole. Sam zaproponował 

Politechnikę Poznańską. 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 4 czerwca do Biura Rady wpłynęła decyzja 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie naruszenia dyscypliny finansów 

publicznych przez Pana Stanisława Maciaszka – Burmistrza Miasta Koła – 

 całe orzeczenie jest do wglądu w Biurze Rady. 

W dniu 4 czerwca również Miejski Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi Sp. z o. o. w 

Koninie przekazał ocenę stopnia należytego wykonania przez koniński Zakład Gospodarki 

Odpadami w 2017 r. obowiązków określonych w ustawie wykonawczej z dnia 29 grudnia 

2011 na świadczenie usług w zakresie odzysku i unieszkodliwiania odpadów  

komunalnych – do wglądu w Biurze Rady. 

W dniu 11 czerwca z Regionalnej Izby Obrachunkowej wpłynęły uchwały dotyczące zmiany 

uchwały budżetu Miasta Koła na 2018 r., w których RIO informuje, że wystąpił błąd pisarski. 

W dniu 13 czerwca wpłynęło orzeczenie z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego – odpis 

prawomocnego wyroku z dnia 29 marca 2018 r. dotyczącego stwierdzenia nieważności 
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zaskarżonej uchwały Nr XXV/251/2016 z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego Miasta Koła w rejonie ul. Sienkiewicza, 3-go Maja, 

Narutowicza i Słowackiego. 

21. Protokół z LIV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Protokół z LIV Sesji Rady Miejskiej w Kole został podpisany, gdyż nie wniesiono do niego 

uwag. 

22. Protokół z LV Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Protokół z LV Sesji Rady Miejskiej w Kole został podpisany, gdyż nie wniesiono do niego uwag. 

23. Zamknięcie obrad LVIII Sesji Rady Miejskiej w Kole. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady LVIII Sesji 

Rady Miejskiej w Kole o godzinie 17.35. 

 

       Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Kole 

       /Artur Szafrański/ 

 

 

Protokołowała 

Anna Krakowska 


